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Protokół Nr XL/14 
Sesji Rady Gminy Łomża 

odbytej w dniu 23 kwietnia 2014 r. 
 

Posiedzenie odbywało się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Łomża przy ul. Marii 
Skłodowskiej Curie 1a, pod przewodnictwem Pani Barbary Cychol – Przewodniczącej Rady Gminy. 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 10:00, zakończyło o godz. 16.05.  
 
W sesji udział wzięło 15 radnych, na ogólną liczbę 15 (zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik 
nr 1 do protokołu). 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Jacek Nowakowski – Wójt Gminy, 
2. Barbara Sobczyńska-Wanke – Sekretarz Gminy, 
3. Zofia Brokowska – Skarbnik Gminy, 

4. Tomasz Walczuk – Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska, 

5. Jan Chludziński – Zastępca Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Łomży, 

6. Jan Iwanowski – Naczelnik Wydziału Patrolowo – Interwencyjnego Komendy Miejskiej Policji 
w Łomży, 

7. Janusz Świderski – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Łomży, 

8. Maria Mrozek – inspektor, radna powiatu łomżyńskiego, 

9. Szczepan Mierzejewski – inspektor, 

10. Antoni Szepietowski - inspektor, 

11. Elżbieta Kulesza – inspektor, 

12. Barbara Modzelewska – inspektor, 

13. Agnieszka Krassowska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Łomża. 

 (lista obecności stanowi załącznik Nr 2 do protokołu) 
 
Sołtysi – 16 osób  (zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu) 
 
Przebieg sesji: 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Łomża dokonała otwarcia XL sesji i powitała radnych oraz 
zaproszonych gości. 
Przewodnicząca, na podstawie listy obecności poinformowała, że w obradach sesyjnych uczestniczy 
15 radnych. Tym samym stwierdziła, że jest to wystarczająca liczba do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
 
Przewodnicząca poinformowała, że porządek obrad XL sesji Rady Gminy Łomża został radnym 
doręczony wraz z materiałami będącymi przedmiotem obrad w terminie ustawowym. Odczytała 
porządek obrad i zapytała o uwagi. 
Radny Nieciecki wyraził opinię, że proponowany porządek obrad jest zbyt obszerny. 
 
Więcej uwag nie wniesiono. Przewodnicząca zarządziła głosowanie. W głosowaniu jawnym udział 
wzięło 15 radnych. Za głosowało 13 radnych, 2 wstrzymało się od głosu. Porządek obrad został 
przyjęty większością głosów i przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
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3. Informacja Komendanta Miejskiego Policji oraz Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 

Pożarnej ze stanu bezpieczeństwa na terenie Gminy Łomża za rok 2013. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja z prac Wójta między sesjami. 

6. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy podjętych na XXXIX sesji. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9. Rozpatrzenie wyników kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Łomża oraz przyjęcie 
wniosków i zaleceń pokontrolnych. 

10. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

a) stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego, 

b) nadania imienia Szkole Podstawowej w Podgórzu, 

c) odwołania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Łomża, 

d) powołania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Łomża, 

e) udzielenia pomocy finansowej powiatowi łomżyńskiemu, 

f) dopłat dla odbiorców usług wodociągowych i kanalizacyjnych, 

g) zmian w budżecie na 2014 rok, 
h) zniesienia statusu pomnika przyrody, 

i) zniesienia statusu pomnika przyrody. 

11. Sprawozdanie Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej z działalności ośrodka za rok 2013 i 
przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej oraz ocena zasobów pomocy 
społecznej w gminie za 2013 rok. 

12. Sprawozdanie z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2013 rok. 

13. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Łomża z Organizacjami 

Pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie w roku 2013. 

14. Sprawy różne. 

15. Zamknięcie obrad. 
 
Do punktu 3: 
 
W tym punkcie Przewodnicząca oddała głos Janowi Iwanowskiemu, Naczelnikowi Wydziału 
Patrolowo – Interwencyjnego Komendy Miejskiej Policji w Łomży, który przedstawił informację ze 
stanu bezpieczeństwa na terenie gminy Łomża za 2013 rok. Informacja dotyczyła m.in. zdarzeń 
drogowych, przestępstw, zatrzymań oraz stanu kadrowego i finansowego komendy /informacja 
stanowi załącznik Nr 4 do protokołu/. 
Radny Chojnowski zapytał o ewentualną lokalizację fotoradaru w miejscowości Chojny. 
Naczelnik odpowiedział, że aktualnie fotoradarami zajmuje się Inspekcja Transportu Drogowego. 
Powiedział również o planach przebudowy skrzyżowania w tym miejscu. 
 
Następnie Przewodnicząca oddała głos Janowi Chludzińskiemu, Zastępcy Komendanta Miejskiego 
Państwowej Straży Pożarnej w Łomży, który przedstawił informację na temat zdarzeń, miejscowych 
zagrożeń, jednostek OSP na terenie gminy, ich wyposażenia i finansowania. 
Radny Lutostański, w związku dużymi wg jego opinii wydatkami na straż, zapytał o możliwość 
łączenia ze sobą jednostek OSP. 
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Zastępca Naczelnika poinformował, że wszystkie jednostki OSP są stowarzyszeniami, w które nie 
można ingerować z zewnątrz. Przedstawił ilość interwencji poszczególnych jednostek na terenie 
gminy. 
 
Po przedstawionych informacjach Przewodnicząca zaproponowała, aby oddać głos obecnemu 
Januszowi Świderskiemu, Dyrektorowi Zarządu Dróg Powiatowych w Łomży. 
Radna Dębowska-Ignaciuk powiedziała, że zaproszenie na sesję Dyrektora wiąże się z projektem 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi łomżyńskiemu na przebudowę mostu 
w ciągu ul. Młynarskiej w Konarzycach. Zwróciła uwagę na inne inwestycje na drogach powiatowych 
dofinansowanych przez gminę, w sprawie których radni mają pytania. 
Przewodnicząca poprosiła w szczególności o informację na temat stanu realizacji inwestycji 
przebudowy drogi Stara Łomża – Pniewo. 
Dyrektor na początku przedstawił ogólne informacje na temat długości sieci dróg, którymi zarządza, 
obiektów inżynieryjnych, ich stanu oraz środków jakimi dysponuje na cele inwestycyjne. Następnie 
przedstawił sprawę dokumentacji na drogę Stara Łomża – Pniewo. Gmina dofinansowała 
sporządzenie dokumentacji w kwocie 140 tys. zł. Została ona jednak wykonana bez decyzji 
środowiskowej, w związku z czym wystąpiono do Wójta Gminy Łomża o jej wydanie. Wójt uzależnił 
wydanie decyzji środowiskowej od sporządzenia raportu oddziaływania na środowisko. Raport 
został opracowany. Dyrektor uznał również za stosowne wykonanie studium wykonalności. Po 
przedłożeniu uzupełnionej dokumentacji wójt wydał decyzję środowiskową. Z decyzji wynikają 
określone zmiany w projekcie, które są obecnie nanoszone. Szacunkowa wartość realizacji całej 
inwestycji wynosi około 17 mln zł. Poczyniono starania o pozyskanie środków z zewnątrz – z 
programu budowy ścieżek rowerowych w północno-wschodniej Polsce. Zawarte zostało 
porozumienie z Wojewodą z akceptacją ministerstwa. Do sierpnia przyszłego roku powinna zostać 
sporządzona dokumentacja i ogłoszone przetargi na budowę ścieżek. Celem jest ulokowanie w 
pasie inwestycji urządzeń, które wynikają z decyzji środowiskowej i sfinansowanie ich ze środków 
zewnętrznych (telekomunikacja, energetyka, odwodnienie, przeprawki dla płazów itp.). Pozwoli to 
znacznie zmniejszyć koszty inwestycji drogowej. Za kilka dni zostanie skorygowane porozumienie 
pomiędzy Wojewodą, a Starostwem, ściśle określające zakres finansowania urządzeń objętych 
inwestycją budowy ścieżki i elementów infrastruktury drogowej, łącznie ze środkami na wykup 
działek. 
Następnie Dyrektor przedstawił sprawę przebudowy mostku na rzece Łomżyczce w ciągu                
ul. Młynarskiej we wsi Konarzyce. Jego stan wymaga pilnej przebudowy. Aby tego dokonać, a 
następnie zrealizować przebudowę ul. Młynarskiej, niezbędna jest pomoc finansowa ze strony 
gminy. W przypadku tej inwestycji (przebudowa mostku) czyniono starania o pozyskanie środków z 
zewnątrz. W przypadku pozytywnej decyzji rady i dofinansowaniu zadania, możliwe będzie 
pozyskanie części środków z ministerstwa na całą inwestycję. 
Sołtys wsi Mikołajki przedstawił sprawę zaoranego pasa drogowego na drodze z Jarnut do 
Szczepankowa. Radny Nieciecki poparł interwencję w tej sprawie. 
Dyrektor poinformował, że zgłoszenie w tej sprawie zostało wcześniej przyjęte i prowadzona jest 
obecnie procedura wyjaśniająca. 
Radny Chiliński zapytał o termin ukończenia prac nad projektem drogi Stara Łomża – Pniewo oraz o 
to, czy zakończona jest już budowa chodnika w Starej Łomży. 
Dyrektor stwierdził, że zarówno ścieżka rowerowa jak i droga powinny być realizowane równolegle 
– do końca listopada Zarząd ma mieć sporządzoną dokumentacja, aby móc wystąpić o pozwolenie 
na budowę, do końca sierpnia przyszłego roku ma być wybudowana ścieżka rowerowa. 
Radna Jałowiecka zapytała o możliwość ustawienia płotków przy drodze powiatowej Zawady – 
Giełczyn zapobiegających powstawaniu zimą zasp śnieżnych. 



4 

 

Dyrektor wyjaśnił, że przy ustawianiu tego typu płotków występują problemy w postaci 
konieczności wypłacania odszkodowań właścicieli gruntów, na których są usadawiane. Uznał za 
zasadne ustawianie płotków w newralgicznych miejscach. 
Radny Jastrzębski zwrócił uwagę na uskok przy przepuście na drodze w kierunku Boguszyc od drogi 
wojewódzkiej oraz na niszczone podczas odśnieżania słupki oznaczeniowe przy ul. Młynarskiej w 
Konarzycach. 
Radny Kłys poprosił o informację w sprawie niedokończonego chodnika w Starej Łomży nad Rzeką. 
Dodał, że sprawa dotyczy radnego Łomotowskiego i sołtys wsi. 
Dyrektor wyjaśnił, że chodnik został wymieniony do miejsca, w którym kończy się dobry krawężnik 
tj. przy posesji sołtys. Planowany jest odcinek do sklepu, ale nie wcześniej niż jesienią. W związku z 
wymianą krawężnika będzie wymagało to dodatkowej procedury. 
Radny Kłys zapytał o projekt na ul. Młynarską we wsi Konarzyce. 
Dyrektor odpowiedział, że projekt jest wykonany, ale należy go zaktualizować. Obecnie 
najistotniejsze jest wyremontowanie mostku. Zwrócił uwagę na to, że droga ta jest istotna ze 
względu na jej wykorzystywanie jako objazdu podczas ewentualnych wypadków. 
Radny Kłys zapytał o plany powiatu wobec drogi powiatowej w Jednaczewie (1904 B) i czy mogą być 
one związane ze ścieżkami rowerowymi. 
Dyrektor zwrócił uwagę na brak dofinansowania ze strony państwa na drogi powiatowe i gminne. 
Zwrócił uwagę na to że, decyzje inwestycyjne dotyczące dróg powiatowych zapadają w Radzie 
Powiatu. Droga w Jednaczewie kwalifikuje się do przebudowy i jej cały ciąg powinien być 
zrealizowany z gminą Nowogród. Aby się jej podjąć potrzebna jest zgoda Rady Gminy, Rady Powiatu 
oraz niezbędne jest pozyskanie środków zewnętrznych. 
Radna Ostrowska powiedziała o zapadającym się asfalcie na drodze w Milewie. Wg radnej 
potrzebne jest tam wykopanie rowu i wykonanie przepustu. Zapytała również, czy będą wycinane 
lipy w Puchałach. 
Dyrektor poinformował, że zgłoszenie w sprawie drogi w Milewie przyjmuje do realizacji. Kwestię 
wycinki drzew należy najpierw sprawdzić w planie wyrębu. 
Radna Boguska zwróciła się o uzupełnienie ubytków na drodze w Janowie. 
Radna Dębowska-Ignaciuk zapytała o przepust na drodze z Wygody do Wyrzyk, na który nie zgodził 
się jeden z rolników – czy zarząd dysponuje środkami prawnymi, aby zaradzić temu problemowi. 
Zapytała również, czy Zarząd podjął działania w celu wytyczenia pasa drogowego na tym odcinku. 
Dyrektor poinformował, że w rejonie zgłoszonym przez radną pas drogowy znajduje się na 
prywatnych działkach, które należy wykupić i dokonać ich podziału.   
 
Przewodnicząca zarządziła przerwę w obradach. 
 
Do punktu 4: 
 
Przewodnicząca poinformowała, że projekt protokołu z poprzedniej sesji został wyłożony do wglądu 
radnym na poprzedzającym sesję posiedzeniu wspólnym Komisji. Zapytała o uwagi. Uwag nie 
zgłoszono w związku z czym zarządziła głosowanie. W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych. 
Za głosowało 9 radnych, 1 przeciwko, 5 wstrzymało się od głosu. Protokół został przyjęty 
większością głosów. 
 
Do punktu 5: 
 
Wójt Gminy przedstawił informację z działalności w okresie międzysesyjnym /informacja stanowi 
załącznik Nr 5 do protokołu/. 
 
 



5 

 

Do punktu 6: 
 
Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie o realizacji uchwał podjętych na XXXIX sesji /sprawozdanie 
stanowi załącznik Nr 6 do protokołu/. 
 
Do punktu 7: 
 
W tym punkcie radni przedstawili interpelacje i zapytania. 
 
Radny Kuzia zapytał o działania podjęte w sprawie odwodnienia w Nowych Kupiskach. 
Radna Marusa zgłosiła zniszczony przystanek autobusowy we wsi Wygoda. Zawnioskowała o 
wycięcie drzew na ul. Leśnej, o wyrównanie ulicy Leśnej, Lipowej i Kolejowej we wsi Wygoda, oraz o 
zamontowanie lampy we wsi Bacze Suche. Powiedziała o zgłaszanym przez mieszkańców problemie 
niszczenia ciężkim sprzętem dróg gminnych przez mieszkańców sąsiedniej gminy oraz o zniszczonym 
przepuście przy posesji państwa Baczewskich. 
Radna Dębowska-Ignaciuk zawnioskowała o naprawę drogi biegnącej przez wieś Modzele Skudosze 
oraz drogi dojazdowej z tej wsi na pola. 
Radny Chojnowski zawnioskował o naprawę drogi w Mikołajkach. 
Radny Nieciecki zgłosił interpelację w sprawie dokończenia wodociągu na ul. Ładnej w Starych 
Kupiskach /załącznik Nr 7 do protokołu/. Zapytał o postępy w sprawie budowy chodnika miedzy 
Starymi Kupiskami, a Łomżą. Zawnioskował o wycięcie wierzb na ul. Łąkowej w Starych Kupiskach. 
Radny Lutostański powiedział o swojej interpelacji w sprawie karty dużej rodziny zgłoszonej na sesji 
w grudniu ubiegłego roku. Zarzucił brak działań w tej sprawie władzom gminy i Przewodniczącej 
Rady. Zawnioskował o odwołanie z funkcji Przewodniczącej Rady. 
Radny Kłys zgłosił sprawę dzikiego wysypiska pod Jednaczewem. Wg radnego jej właściciel 
prawdopodobnie zasypuje śmieci. Powiedział o zapytaniach mieszkańców w sprawie możliwości 
nabycia przez gminę placu przy świetlicy w Jednaczewie.  
 
Do punktu 8: 
 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania udzielał Wójt Nowakowski oraz pracownicy Urzędu. 
 
W sprawie zgłoszenia radnego Kuzi Wójt poinformował, że wraz z Komisją Rozwoju Gospodarczego 
sprawdzał sytuacje na miejscu. Problemem jest tam zalewanie gospodarstw wodą spływająca z pół, 
która zatrzymuje się przed podwyższeniem drogi. Aby rozwiązać ten problem najpierw należy 
sporządzić dokumentację, z której wynikał będzie zakres prac niezbędnych do przeprowadzenia. 
Wykonanie zadania jest uzasadnione. W najbliższym czasie podjęte zostaną prace związane z 
przygotowaniem dokumentacji. 
Głos w sprawie odwodnienia zabrał mieszkaniec Nowych Kupisk. Powiedział o zalewaniu jego 
posesji. Wyraził zdanie, że wyczyszczenie jednego rowu rozwiązałoby problem. 
Inspektor Szepietowski wyjaśnił, że dodatkowym problemem na omawianym terenie jest wysoki 
poziom wód gruntowych. Aby dokładnie ocenić sytuację niezbędna jest opinia i dokumentacja 
fachowca. 
Podjęto dyskusję z mieszkańcem Nowych Kupisk na temat odwodnienia. Wójt zadeklarował, że 
dokumentacja na realizację tego zadania sporządzona zostanie w tym roku, a wykonanie nastąpi w 
roku przyszłym o ile nie wystąpią problemy natury prawnej. 
Radny Kuzia zadeklarował, ze będzie pilnował sprawy. 
 
W sprawie zgłoszenia radnej Marusa Wójt poinformował, ze przystanek zostanie naprawiony. 
Drzewa przy ul. Leśnej w Wygodzie próbowano już wyciąć, ale Starostwo wydało negatywną opinię i 
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nie doszło to do skutku. Podsypywanie dróg gminnych rozpocznie się w miesiącu maju. Po 
wyłonieniu w przetargu wykonawcy prac, inspektor Szepietowski będzie wskazywał zgłoszone 
odcinki do naprawy. W sprawie kolejnego zgłoszenia radnej Wójt stwierdził, że mieszkańcy 
sąsiednich gmin mają pełne prawo przyjeżdżać sprzętem na pola naszej gminy, które dzierżawią od 
naszych mieszkańców. Podsypanie przepustu zostało przyjęte do realizacji. 
 
Wniosek radnej Dębowskiej – Ignaciuk o załatanie ulicy biegnącej przez Modzele Skudosze i 
naprawę drogi dojazdowej na pola – wójt poinformował, że zadania zostaną przekazane 
pracownikowi do realizacji. 
 
Droga w Mikołajkach zgłoszona przez radnego Chojnowskiego – wójt poinformował, że droga 
zostanie załatana, natomiast na warstwę asfaltu nie ma obecnie środków. Jeszcze w tym roku 
zostanie natomiast wykonany dach świetlicy w tej miejscowości. 
 
W sprawie interpelacji radnego Niecieckiego Wójt poinformował, że jeszcze w ty mroku zostanie 
zlecone wykonanie projektu wodociągu na ul. Ładnej w Starych Kupiskach. Będzie to dosyć 
kosztowne zadanie, ale jest ono zasadne. 
 
Odnosząc się do wniosku radnego Lutostańskiego Przewodnicząca poinformowała, że jeśli wpłynie 
wniosek ¼ składu Rady o odwołanie jej z funkcji, to sporządzony zostanie stosowny projekt, którym 
Rada zajmie się na kolejnym posiedzeniu. 
 
W sprawie dzikiego wysypiska we wsi Jednaczewo Wójt poinformował, że ze strony urzędu 
wystosowane były pisma do właściciela działek. Powiedział o negatywnej opinii Komisji Rozwoju 
Gospodarczego w sprawie wykupu gruntów przy świetlicy w Jednaczewie, ale nie wykluczył takiej 
możliwości. 
 
Wójt odniósł się również do interpelacji radnej Jałowieckiej w sprawie ogrodzenia wokół świetlicy 
we wsi Giełczyn oraz likwidacji wysypiska /załącznik Nr 8 do protokołu/. Teren zostanie 
uporządkowany, a środki na ogrodzenie świetlicy od strony boiska być może uda się wyasygnować 
na następna sesję. 
 
Do punktu 9: 
 
W tym punkcie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Kłys przedstawił protokół kontroli Zarządu 
Ekonomicznego Szkół Gminy Łomża z zakresu realizacji budżetu za lata 2011 – 2013 /załącznik Nr 9 
do protokołu/ oraz Biblioteki Publicznej Gminy Łomża z zakresu realizacji budżetu za lata 2011 – 
2013 /załącznik Nr 10 do protokołu/. W obu protokołach pozytywnie oceniono pracę i realizację 
zadań kontrolowanych jednostek samorządowych. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcie przedstawionych wyników kontroli 
Komisji Rewizyjnej. W głosowaniu jawnym udział wzięło 14 radnych (bez udziału radnego 
Jastrzębskiego). Za głosowało 14 radnych. Wyniki kontroli zostały przyjęte jednogłośnie. 
 
Przewodnicząca zarządziła przerwę w obradach. 
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Do punktu 10.a: 
 
W tym punkcie Przewodnicząca udzieliła głosu radnemu Chojnowskiemu. Radny stwierdził, że 
wyjaśnienia w swojej sprawie składał na poprzednich posiedzeniach Rady. Obecnie oczekuje na 
stanowisko Sądu Najwyższego. 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono 
 
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i zarządziła głosowanie. W głosowaniu jawnym udział 
wzięło 14 radnych (bez udziału radnego Chojnowskiego). Za głosowało 6 radnych, 8 przeciwko. 
Uchwała nie została podjęta /projekt uchwały stanowi załącznik Nr 11 do protokołu/ 
 
Do punktu 10.b: 
 
Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały został omówiony i pozytywnie zaopiniowany na 
poprzedzającym sesję posiedzeniu wspólnym Komisji. Zapytała o uwagi. Uwag nie wniesiono. 
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i zarządziła głosowanie. W głosowaniu jawnym udział 
wzięło 15 radnych. Za głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 

Uchwała Nr XL/223/14 
w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Podgórzu 

stanowi załącznik Nr 12 do protokołu 
 
Do punktu 10.c: 
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Radny Lutostański zwrócił się o doprecyzowanie zarzutów wobec Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej uzasadniających pozbawienia go funkcji. 
Radna Dębowska-Ignaciuk zwróciła uwagę na zachowanie radnego Kłysa podczas ostatniej sesji, w 
trakcie której opuścił obrady oraz na protokoły, które nie zawierały uwag Komisji zwłaszcza w 
kwestii dużych wydatków na gminne szkoły i małej dotacji ze strony państwa na ten cel. 
Radny Lutostański uzasadnił opuszczenie sali obrad podczas ostatniej sesji Rady Gminy przez 
radnego Kłysa – wyraził zdanie, że radny nie chciał być utożsamiany z łamaniem prawa w związku z 
niepodjęciem uchwały w sprawie wygaszenia mandatu radnego do czego obligowało pismo 
wystosowane przez Wojewodę Podlaskiego. Stwierdził, że we wcześniejszych protokołach Komisji 
Rewizyjnej były zalecenia, które z kolei nie były przyjmowane przez Radę. Uznał zarzuty wobec 
Przewodniczącego za niezasadne. 
Radny Nieciecki przedstawił swoją opinię na temat pracy Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 
która uznał za wzorową. Przytoczył działania grupy radnych w sprawie podatków, uchwał 
„śmieciowych”, okręgów wyborczych. Stwierdził, ze gmina nic nie zyska po odwołaniu 
Przewodniczącego, zwłaszcza przed końcem kadencji. Zwrócił się do radnej Boguskiej o wskazanie 
korzyści z odwołania radnego Kłysa z funkcji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
Radna Boguska powiedziała o impulsywnych zachowaniach Przewodniczącego Komisji. 
Radny Chiliński potwierdził słowa radnej Boguskiej, przytoczył sytuację z jednego z posiedzeń 
Komisji, podczas którego wg radnego Przewodniczący zachowywał się agresywnie. 
Swoją opinię na temat pracy radnego Kłysa jako Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej przedstawił 
radny Zacharczyk. Przytoczył jego działania, które przyczyniły się do ujawnienia wg radnego 
nieprawidłowości w pracy urzędu. Pozytywnie ocenił pracę wniesioną na rzecz Komisji i zaapelował 
do radnych o nieodwoływanie go z funkcji. 
Radny Kuzia stwierdził, że największym błędem Wójta jest pozwolenie na pozostawieniu w Radzie 
radnego Chojnowskiego i odwołanie z funkcji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radnego Kłysa. 
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Podjęto dyskusje na temat odwołania radnego Niecieckiego z funkcji zastępcy Przewodniczącego 
Rady w poprzedniej kadencji. 
Głos w dyskusji zabrał Wójt Nowakowski. Wypowiedział się m.in. na temat postaw radnych w 
sprawie likwidacji szkoły w Puchałach oraz doniesienia do prokuratury Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej. Wyraził swoją opinie na temat niektórych radnych. 
Radny Zacharczyk podjął dyskusje na temat wspólnej działalności z wójtem w przeszłości oraz 
obecnej sytuacji. Przedstawił zarzuty wobec działań Wójta w stosunku do niego i Rady. 
Radny Chiliński negatywnie odniósł się do radnego Kłysa i jego postępowania. 
Do zarzutów odniósł się radny Kłys – opuszczenia sali obrad podczas sesji, braku uwag w protokole 
kontroli Zarządu Ekonomicznego Szkół i innych protokołach, swojego zachowania podczas jednego z 
posiedzeń Komisji Rewizyjnej, zawiadomienia do prokuratury, powiedział o wykonanym planu pracy 
Komisji Rewizyjnej oraz o pozytywnych skutkach wyników kontroli dla finansów gminy. Odczytał 
oświadczenie w sprawie odwołania z funkcji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. Podziękował 
wszystkim, z którymi współpracował pełniąc swoją funkcję. 
 
Radny Nieciecki złożył wniosek o przerwanie obrad i przeniesienie pozostałych punktów porządku 
obrad na kolejne posiedzenie Rady. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie zgłoszonego wniosku. W głosowaniu jawnym 
udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 5 radnych, 9 przeciw, 1 wstrzymał się od głosu. Wniosek nie 
został przyjęty. 
 
Więcej uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i 
zarządziła głosowanie. W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 8 radnych,      
6 przeciw, 1 wstrzymał się od głosu Uchwała została podjęta większością głosów. 
 

Uchwała Nr XL/224/14 
w sprawie odwołania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Łomża 

stanowi załącznik Nr 13 do protokołu 
 

W związku z obowiązkami służbowymi Skarbnik Gminy, Przewodnicząca zaproponowała zmianę 
porządku obrad polegającą na przesunięciu rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie na 2014 r. do punktu 10.d. Zarządziła głosowanie w tej sprawie. W głosowaniu jawnym 
udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 13 radnych, 2 wstrzymało się od głosu. Zmiana porządku 
obrad została przyjęta bezwzględną większością głosów. 

 
Do punktu 10.d: 
 
W tym punkcie Przewodnicząca oddała głos Skarbnik Gminy, która przedstawiła projekt uchwały. 
Poinformowała o zmianie w projekcie uchwały w § 3 i o uzupełnieniu załącznika Nr 3. Omówiła treść 
pozostałych załączników. 
Uwag nie zgłoszono. Przewodnicząca zarządziła głosowanie. W głosowaniu jawnym udział wzięło 12 
radnych (bez udziału radnego Zacharczyka, Lutostańskiego i Chojnowskiego). Za głosowało 11 
radnych, 1 wstrzymał się od głosu. Uchwała została podjęta większością głosów. 
 

Uchwała Nr XL/225/14 
w sprawie zmian w budżecie na 2014 rok 

stanowi załącznik Nr 14 do protokołu 
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Przewodnicząca oddała głos Pani Annie Wądołowskiej, Dyrektorowi Szkoły Podstawowej w 
Podgórzu. Dyrektor podziękowała za podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia szkole i zaprosiła 
na uroczystości szkolne związane z tym wydarzeniem. 
 
Do punktu 10.e: 
 
W tym punkcie Przewodnicząca zwróciła się o zgłaszanie kandydatur na Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej. 
Radna Dębowska – Ignaciuk zgłosiła kandydaturę radnego Chilińskiego. Radny Chiliński wyraził 
zgodę. 
Radny Nieciecki zgłosił kandydaturę radnej Boguskiej.  Radna Boguska nie wyraziła zgody na 
kandydowanie. 
Więcej zgłoszeń nie wniesiono. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie kandydatury radnego Chilińskiego na 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Łomża. W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 
radnych. Za głosowało 9 radnych, 1 przeciw, 5 wstrzymało się od głosu. Większością głosów 
wybrano kandydaturę radnego Chilińskiego. 
 
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jawnym 
udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 10 radnych, 5 wstrzymało się od głosu. Uchwała została 
podjęta większością głosów. 

 
Uchwała Nr XL/226/14 

w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji rewizyjnej Rady Gminy Łomża 
stanowi załącznik Nr 15 do protokołu 

 
Do punktu 10.f: 
 
Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały został omówiony i pozytywnie zaopiniowany na 
poprzedzającym sesję posiedzeniu wspólnym Komisji. Zapytała o uwagi. Uwag nie wniesiono. 
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i zarządziła głosowanie. W głosowaniu jawnym udział 
wzięło 14 radnych (bez udziału radnego Zacharczyka). Za głosowało 11 radnych, 3 wstrzymało się od 
głosu. Uchwała została podjęta większością głosów. 

 
Uchwała Nr XL/227/14 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi łomżyńskiemu 
stanowi załącznik Nr 16 do protokołu 

 
Do punktu 10.g: 
 
Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały został omówiony i pozytywnie zaopiniowany na 
poprzedzającym sesję posiedzeniu wspólnym Komisji. Zapytała o uwagi. Uwag nie wniesiono. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie. W głosowaniu jawnym udział wzięło 13 radnych (bez udziału 
radnego Kłysa i Zacharczyka). Za głosowało 13 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Uchwała Nr XL/228/14 
w sprawie dopłat dla odbiorców usług wodociągowych i kanalizacyjnych 

stanowi załącznik Nr 17 do protokołu 
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O godz. 15.15 obrady opuścił radny Kłys. Obecnych 14 radnych. 
 
Do punktu 10.h: 
 
Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały został omówiony i pozytywnie zaopiniowany na 
poprzedzającym sesję posiedzeniu wspólnym Komisji. Projekt dotyczy pomnika przyrody we wsi 
Podgórze. Zapytała o uwagi. Uwag nie wniesiono. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie. W głosowaniu jawnym udział wzięło 14 radnych. Za 
głosowało 13 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. Uchwała została podjęta większością głosów. 
 

Uchwała Nr XL/229/14 
w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody 

stanowi załącznik Nr 18 do protokołu 
 
Do punktu 10.i: 
 
Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały został omówiony i pozytywnie zaopiniowany na 
poprzedzającym sesję posiedzeniu wspólnym Komisji. Projekt dotyczy pomnika przyrody we wsi 
Konarzyce. Zapytała o uwagi. Uwag nie wniesiono. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie. W głosowaniu jawnym udział wzięło 14 radnych. Za 
głosowało 13 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. Uchwała została podjęta większością głosów. 
 

Uchwała Nr XL/230/14 
w sprawie zniesienia statusu pomnika przyrody 

stanowi załącznik Nr 19 do protokołu 
 

O godz. 15.20 obrady opuścił radny Krzeczkowski. Obecnych 13 radnych. 
 
Do punktu 11: 
 
Przewodnicząca zwróciła się o zadawanie pytań Kierownikowi OPS dotyczących sprawozdania 
/sprawozdanie stanowi załącznik Nr 20 do protokołu/. 
Radny Lutostański zwrócił uwagę na zasiłki, które są przyznawane osobom z dochodem 400 zł i 
więcej. Stwierdził, że jest dużo osób, którzy zarabiają mniej. Odniósł się do danych dotyczących 
osób trwale bezrobotnych, zasugerował, aby cos z tym zrobić. Zapytał dlaczego w roku ubiegłym nie 
udzielono pomocy w zakresie usług opiekuńczych i specjalistycznych opłacanych przez OPS. Zwrócił 
uwagę na brak w gminie lokali socjalnych, na wzrost liczby osób uzależnionych od alkoholu i na 
wysokość zasiłków. 
Radny Nieciecki zapytał, co można zrobić aby zapobiec takim przypadkom jak zagłodzenie dziecka, 
które miało miejsce w Polsce, jakie obowiązują procedury. 
Odpowiedzi na wszystkie pytania udzieliła Agnieszka Krassowska, Kierownik OPS. 
Radny Kuzia negatywnie wypowiedział się na temat kart wielodzietnych rodzin. Wyraził zdanie, że 
środki powinny być kierowane do najbardziej potrzebujących. 
 
O godz. 15.30 obrady opuścili radna Jałowiecka i radny Zacharczyk. Obecnych 11 radnych. 
 
Do punktu 12: 
 
Przewodnicząca zwróciła się o zadawanie pytań dotyczących przedłożonego sprawozdania 
/sprawozdanie stanowi załącznik Nr 21 do protokołu/. 
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Radny Lutostański odczytał własne pismo negatywnie oceniające działania na rzecz przeciwdziałania 
alkoholizmowi w gminie. Zawnioskował o przygotowanie sprawozdania z przeprowadzonych w 
świetlicach zajęć finansowanych ze środków przeciwdziałania alkoholizmowi.  
 
Do punktu 13: 
 
Przewodnicząca zwróciła się o zadawanie pytań dotyczących sprawozdania /sprawozdanie stanowi 
załącznik Nr 22 do protokołu/. Pytań nie wniesiono. 
 
Do punktu 14: 
 
W tym punkcie Wójt odniósł się do poruszonej przez radnego Kłysa sprawy ulg na przejazdy 
komunikacją MPK, które zostały odebrane mieszkańcom powiatu łomżyńskiego. Wystosowane 
zostało pismo w obronie mieszkańców gminy do Prezydenta Miasta Łomży. Odczytał odpowiedź 
władz miasta Łomża w tej sprawie /załącznik Nr 23 do protokołu/. Zasugerował wspólne spotkanie z 
przedstawicielami miasta, aby ten temat omówić. Być może konieczne będzie dofinansowanie MPK, 
aby mieszkańcy nie byli obciążeni zniesieniem ulg. 
 
Przewodnicząca odczytała wniosek radnej Boguskiej skierowany do Wójta Gminy Łomża w sprawie 
włączenia do gminnej ewidencji zabytków kapliczki usytuowanej w obrębie wsi Mikołajki i Jarnuty 
/załącznik Nr 24 do protokołu/. 
Inspektor Mierzejewski poinformował, że włączenie kapliczki do ewidencji zabytków umożliwi 
pozyskanie zewnętrznych środków na jej konserwację. Suma jaka byłaby potrzebna na ten cel 
wynosi około 50 tys. zł. Aby przeprowadzić konserwację kapliczki potrzebne będzie wykupienie 
gruntu, na którym jest usytuowana lub uzyskanie stosownej zgody właściciela działki. 
Wójt powiedział o rozmowie z właścicielem gruntu, który wyraził wolę współdziałania. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania podjęcia działań w sprawie 
konserwacji kapliczki. W głosowaniu jawnym udział wzięło 11 radnych. Za głosowało 11 radnych. 
Jednogłośnie wyrażono pozytywną opinię. 
 
O godz. 15.35 obrady opuściła radna Marusa. Obecnych 10 radnych. 
 
Przewodnicząca oddała głos radnej Ostrowskiej, która przedstawiła sprawozdanie z objazdu dróg 
gminnych Komisji Rozwoju Gospodarczego. 
 
Do punktu 15: 
 
Przewodnicząca zamknęła obrady XL sesji Rady Gminy Łomża o godz. 16:05. 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokolant – Artur Marek      Przewodniczący Rady 
 
              Barbara Cychol 
Łomża, 23 kwietnia 2014 r. 


